## BBA-SCM Student Wins HKIE Best Students Paper Award 2019 供應鏈管理學生榮獲「香港工程師學會最佳學生論文獎2019」

The Hong Kong Institution of Engineers Logistics and Transportation Division (HKIE LTD) organised The HKIE LTD Best Students Papers Awards 2019 for outstanding students studying logistics, engineering or supply chain management degree programmes in Hong Kong to promote innovative ideas and research in the design and implementation of sustainable logistics and transportation systems in the territory. Over the years, this award was presented to the excellent students who studied in logistics engineering related programmes in the local universities and this was the first time that HSUHK's BBA-SCM student participated in this event.

After several rounds of selection, including documentary assessment and video presentation, Wong Ho Yan Joyce (BBA-SCM, Year 4 student in AY2018/19) won the HKIE Best Students Paper Award 2019. Members of the judging panel were impressed by Joyce's performance in the various assessment areas which enabled her to take the prize.

香港工程師學會物流與運輸分部舉辦了最佳學生論文獎,以表揚在物流、工程或供應鏈管理的傑出學生,藉此推動本港物流或工程方面的創新研究。過去多年,該獎項頒發給在本地大學就讀物流工程相關學位課程的學生而今年是本校供應鏈管理課程學生首次參與此項活動。

經過多輪評選,王可欣(供應鏈管理工商管理,四年級2018/19)憑著在論文及影片簡報中的出色表現,從眾多大專院校的參選者中脫穎而出,獲頒贈「香港工程師學會最佳學生論文獎2019」。王可欣在各個範疇的表現優異,使各評審員留下印象深刻,最終成功獲獎。



Dr Daniel Mo (left) and the winning student Joyce Wong (middle)

指導老師巫耀榮博士(左)與得獎學生王可欣(中)



Group photo of Joyce Wong (3rd from left) with the representative from HKIE (4nd from left) and representatives of the School of Decision Sciences 獲獎同學王可欣(左三)與主辦單位代表(左四)及決策科學學院代表合照

# Chartered Institute of Procurement & Supply (CIPS) CIPS Best Student Awards 2019

## 英國皇家採購與供應學會卓越學生頒獎典禮2019

Three BBA (Honours) in Supply Chain Management students were awarded in the Chartered Institute of Procurement & Supply (CIPS) Best Student Awards 2019. At the CIPS Best Student Awards presentation ceremony held on 2 Nov 2019, Ms. Lam Gladys and Ms. Ho Cheuk Kiu received a Certificate of Merit; Mr. Wong Ka Ho received the Certificate of Appreciation.

This is the seventeenth year that CIPS implements the "Best Student Award Scheme" in Hong Kong. The awards are given to full-time post-secondary students who are studying sub-degree or degree courses with purchasing and supply chain management as major core competence.

As per previous years, the Department of Supply Chain and Information Management nominated three SCM students to the award-selection panel. Nominees were required to submit their resumes and to write an essay on "Future Development in Procurement". They were also required to attend a panel interview through which the assessment panel members discussed with them various aspects of the procurement and supply chain profession.

英國皇家採購與供應學會卓越學生頒獎典禮 2019 於11月2日舉行。今年,供應鏈管理學系再度提名三位就讀供應鏈管理工商管理(榮譽)學士課程學生參加甄選。三位同學需要撰寫一篇與採購相關的論文及提供個人履歷表以作評核。此外,同學需通過甄選委員會面試,分別就採購及供應鏈相關專業範疇,進行討論。最後,三位恒大同學於大學生組別獲得以下佳績:

Certificate of Merit 林琬婷 何綽香

Certificate of Appreciation 黄嘉浩





Ms Gladys Lam (Left), BBA-SCM Year 4 student, received the Certificate of Merit

獲獎同學供應鏈管理四年級學生林 琬婷 (左)



Ms HO Cheuk Kiu (Left), BBA-SCM Year 3 student, received the Certificate of Merit

獲獎同學供應鏈管理三年級學生何 綽喬 (左)



Mr Wong Ka Ho (Left), BBA-SCM Year 4 student, received the Certificate of Appreciation 獲獎同學供應鏈管理 四年級學生黃嘉浩 (左) Page 2/10

## Mentorship Scheme 2019/20 2019-20年度師友交流計劃

SCM Mentorship Scheme aims to provide BBA-SCM and BMSIM students with the opportunity to learn and receive career and professional development advice and guidance from industry professionals and experts.

In the 2019/20 academic year, the first mentor-mentee meeting was held on 11 January 2020. All mentees attended this meeting and had a better understanding of the Scheme and met with their mentors for the first time.

At the beginning of the event, Dr Danny Ho, Scheme Coordinator welcomed all our mentors and mentees, and mentors briefly introduced themselves. Dr Jack Wu then led an ice breaking game, facilitating participants to get to know each other. After the fun game, KWAN Tsz To (BBA-SCM student) shared how his participation in the scheme (2018/19) helped his personal development. He also thanked his mentor for letting him know more about the industry. Dr Danny Ho also took this opportunity presenting souvenirs to all mentors for appreciating their support to our students and the Department. Before the event's ending, mentors and mentees exchanged contacts and organised their next meetings. The event concluded with dynamic and fruitful conversations between mentors and mentees.

SCM導師計劃旨在給予BBA-SCM和BMSIM學生學習機會,讓業內人士和專家提供職前就業和專業發展建議與指導。

「2019/20年度師友交流計劃」在2020年1月11日舉行首次聚會。所有參與同學透過這次聚會深化了解計劃的詳細內容,並與他們的導師首次會面。

活動首先由何熾權博士(計劃統籌)歡迎所有出席的同學及導師。然後,導師們向同學自我介紹。胡鎮浩博士 更帶領小組破冰遊戲,旨在讓參與者加深彼此了解。而上年度師友交流計劃學員關子滔(供應鏈管理工商管理 (榮譽)學士課程同學)亦到場分享計劃如何幫助他的個人發展,並感謝導師讓他更了解行業情況。學員分享後 何熾權博士向交流計劃的導師致送紀念品,感謝他們對同學和學系的付出及支持。導師與同學們在剩餘的時間分組互相討論,交換了聯繫方法和安排下一次見面。聚會在導師與同學有說有笑中圓滿結束。





Group photo of mentors, mentees and academic staff of the SCM Department.

師友交流計劃導師、學員及供應鍵及資訊管理學系教職員合照

### Online Seminar 網上講座

# Seminar on Challenges and Opportunities of Arbitration and Mediation in Hong Kong

香港仲裁與調解的挑戰與機遇研討會

"Seminar on Challenges and Opportunities of Arbitration and Mediation in Hong Kong" jointly organised by The Hang Seng University of Hong Kong, Hong Kong Shue Yan University and The Hong Kong University, was held on 5 March 2020. The event was organized on-line and included arbitration and mediation in Hong Kong as well as the recent needs in maritime and aviation logistics. It attracting over 160 participants in all. It is was indeed an honour to have three experienced experts as our speakers.

#### **Speakers**

Mr. David Fong, Vice Chairman, Chartered Institute of Arbitrators (East Asia Branch)

Mr. Danny Mok, Council Member, Hong Kong International Arbitration Centre (HKIAC)

Ms. Chrystal Choy, Deputy Counsel, HKIAC

Guests and students enjoyed a fruitful discussion in the panel and Q&A discussions. The seminar was supported by the Research Grants Council of the Hong Kong Special Administrative Region, China (UGC/IIDS14/B03/19).

由香港恒生大學、香港樹仁大學和香港大學聯合舉辦的"香港仲裁與調解的挑戰與機遇研討會"於2020年3月5日舉行。這是一個網上研討會,內容涉及香港的仲裁和調解以及海事和航空物流的最新需求,吸引了160多名參與者。我們很榮幸有三位經驗豐富的專家作為我們的講者。

#### 演講者

方兆文先生,副主席,特許仲裁學會(東亞分會) 莫世傑先生,理事會成員,香港國際仲裁中心

Ms. Chrystal Choy, Deputy Counsel, HKIAC

來賓和學生在小組討論和問答環節中進行了富有成果的討論。研討會得到了香港特別行政區的研究資助局支持(UGC/IIDS14/B03/19)。





### Online Seminar 網上講座

Seminar on COVID-19 Outbreak: Impact on Supply Chain and Logistics - Business, Operations, Legal and Cyber-Security Risk

研討會:2019冠狀病毒爆發對供應鏈和物流 (業務、營運、法律和網絡安全風險)的影響

"Seminar on COVID-19 Outbreak: Impact on Supply Chain and Logistics-Business, Operations, Legal and Cyber-Security Risk" jointly organised by The Hang Seng University of Hong Kong, Hong Kong Shue Yan University and The Hong Kong University, was held on 23 April 2020. The seminar attracted over 110 students to participate. The speakers of this seminar shared their views on the impact of COVID-19 on the supply chain and aviation logistics, and the legal risk and liabilities.

#### Speakers

- (1) Mr. Cliff Sullivan, Immediate-past Chairman, Hongkong Association of Freight Forwarding and Logistics
- (2) Ms. Joanne Waters, Senior Associate, HFW

The seminar was supported by the Research Grants Council of the Hong Kong Special Administrative Region, China (UGC/IIDS14/B03/19).

由香港恒生大學、香港樹仁大學和香港大學聯合舉辦的"研討會:2019冠狀病毒爆發對供應鏈和物流(業務、營運、法律和網絡安全風險)的影響"於2020年4月23日在網上舉行。研討會吸引了超過110名學生參加。研討會的演講者就2019冠狀病毒對供應鏈和航空物流的影響以及法律風險和責任發表了他們的看法。

#### 演講者

- (1) 克里夫·蘇利文先生(Cliff Sullivan),前任主席,香港貨運物流業協會
- (2) Ms. Joanne Waters, Senior Associate, HFW

來賓和學生在小組討論和問答環節中進行了富有成果的討論。研討會得到了香港特別行政區的研究資助局支持(UGC/IIDS14/B03/19)。



Screenshots during the seminar 研討會期間的屏幕截圖

## Online Seminar 網上講座

Webinar and Online VR Sharing Tour: Supply Chain and Air Cargo Dynamics – Recent Pandemic Issues and Technology Development Trend

網絡研討會和網上虛擬實境(VR)共享之旅:供應鏈和航空貨運動態-最近的病毒大流行問題和技術發展趨勢

The Hong Kong Institution of Engineers – Logistics and Transport Division (HKIE-LTD) and Virtual Reality Centre (VRC) of The Hang Seng University of Hong Kong (HSUHK) jointly organised a webinar and online VR sharing tour on 7 May 2020. Distinguished speakers Mr. Cliff Sullivan, Immediate-past Chairman of HAFFA and Ir. Steward Chun, General Manager, (Technology & Quality Control), Asia Airfreight Terminal (AAT) shared a presentation about impact and outlook of COVID-19 outbreak on supply chains and the aviation industry as well as recent technology trends for Dangerous Goods (DG) handling for air cargo terminal operations. A VR sharing tour was then followed by the two presentations. It was conducted by Dr. Eugene Wong, Director of VRC, HSUHK. The event was conducted online. Over 160 people participated in the event via Zoom. VR CAVE, Head-Mounted Display devices, and PC VR versions were demonstrated to the participants. A panel discussion and Q&A session were carried out at the end of the session. The response was overwhelmingly positive.

The seminar was supported by the Research Grants Council of the Hong Kong Special Administrative Region, China (UGC/IIDS14/B03/19).

香港工程師學會-物流及運輸部(HKIE-LTD)和香港恒生大學(HSUHK)的虛擬實境中心(VRC)於2020年5月7日共同協辦了一個網上研討會和虛擬實境分享之旅。香港貨運物流業協會的前任主席克里夫·蘇利文(Cliff Sullivan)先生和亞洲空運中心(AAT)(技術和質量控制)總經理秦建明工程師分享了有關2019冠狀病毒爆發對供應鏈和航空業的影響和前景,以及航空貨運站對危險品處理的最新技術趨勢。分享結束後,便由黃彥璋博士帶領參加者進入一個虛擬實境分享之旅,展示了VRCAVE、頭戴式顯示設備和PC VR版本。有超過160人通過Zoom參加了是次活動。會議結束前還進行了小組討論和問答環節。參加者反應是非常積極。

研討會得到了香港特別行政區的研究資助局支持(UGC/IIDS14/B03/19)。



Screenshot during the seminar 研討會期間的屏幕截圖

#### Online Seminar 網上講座

IAME 2020 Conference – Industry Session Forum: "Risk Management and Maritime Cybersecurity for Sustainable Development of Shipping and Trade" 國際海事經濟學家協會 (IAME) 2020 會議 – 行業會議論壇: "風險管理和海上網絡安全促進航運和貿易的可持續發展"

An Industry Session forum, titled "Risk Management and Maritime Cybersecurity for Sustainable Development of Shipping and Trade", was jointly organised by The Hang Seng University of Hong Kong, Hong Kong, Shue Yan University, The University of Hong Kong and The Hong Kong Polytechnic University on 12 June 2020. Theon-line forum covered risk management for shipping and trade under the dynamic impact of a pandemic and cyber-attack, with over 230 participants from more than twenty countries attended the event. Five experienced experts were invited as distinguished guest speakers.

Prof. Lawrence Lee , Professor of Practice of Department of Mathematics and Insurance, HSUHK kicked started the session, followed by Dr. Eugene Wong, Assistant Professor of Department of Supply Chain and Information Management delivered a welcoming speech. Mr. Philip Cheng, General Manager of Trade and Sales from Mediterranean Shipping Company introduced the recent cyberattack and pandemic outbreak impact in the maritime logistics industry and Prof. Qiang Meng, Professor of National University of Singapore shared a critical review and future research opportunities on these aspects. Dr. Ricci Leong, Vice-Chairman of Cloud Security Alliance explained the cybersecurity strategies and possible technology solutions while Dr. Saiful Karim, Associate Professor of Queensland University of Technology discussed the solutions and precautions in the legal aspects. Mr. Rory Young, Assistant Vice-President, Global Cyber and Technology, Global Professional and Financial Risks, Lockton Companies introduced the cyber risk transfer from the finance and insurance perspective for the cybersecurity issues. A panel discussion with Q&A was carried out after the sharing from speakers. The industry session forum was supported by the Research Grants Council of the Hong Kong Special Administrative Region, China (UGC/IIDS14/B03/19).

2020年6月12日,香港恒生大學、樹仁大學、香港大學和香港理工大學聯合舉辦了行業會議論壇: "風險管理和海上網絡安全促進航運和貿易的可持續發展"。這是一個在線論壇,內容涉及在冠狀病毒大流行和網絡攻擊的動態影響下的運輸和貿易風險管理。行業會議論壇吸引了來自二十多個國家230多名參與者參加。其中,我們有幸邀請了五位經驗豐富的專家作為傑出的演講者。

李彥鴻教授(香港恒生大學客座教授)啓動是次行業會議論壇,隨後黃彥璋博士致了歡迎詞。 Mr. Philip Cheng (地中海航運公司貿易與銷售總經理)介紹了最近的網絡攻擊和冠狀病毒大流行的爆發對海上物流的影響,而 Prof. Qiang Meng (新加坡國立大學教授) 則在這些方面分享了重要的評論和未來的研究機會。 Dr. Ricci leong (雲端安全聯盟副主席) 解釋了網絡安全策略和可能的技術解決方案,Dr. Saiful Karim (昆士蘭科技大學副教授) 則討論了法律方面的解決方案和注意事項。最後,Mr. Rory Young (洛克頓公司全球網絡與技術助理副主席) 從金融和保險角度介紹了網絡安全問題的網絡風險轉移。講者分享完畢後則進行了小組問答環節,反應非常激烈。行業會議論壇得到了香港特別行政區的研究資助局支持UGC/IIDS14/B03/19)。

## Online Seminar 網上講座

IAME 2020 Conference – Industry Session Forum: "Risk Management and Maritime Cybersecurity for Sustainable Development of Shipping and Trade" 國際海事經濟學家協會 (IAME) 2020 會議 – 行業會議論壇: "風險管理和海

上網絡安全促進航運和貿易的可持續發展"







Over 230 participants attended the on-line forum 超過230名參與者參加了在線論壇



Mr. Philip Cheng introducing the background by cybersecurity in maritime logistics

Mr. Philip Cheng介紹了海上物流的網絡安全的背景資料



Prof. Qiang Meng shared the cyberattack incidents in the recent years

Prof. Qiang Meng分享了最近幾年的網絡攻擊事件



Dr. Ricci Leong explained the cybersecurity strategies and technology solutions for maritime and logistics sector

Dr. Ricci leong解釋了海運和物流 業的網絡安全策略和技術解決方案



Dr. Saiful Karim discussed the solutions and precautions on cybersecurity from legal perspectives

Dr. Saiful Karim從法律角度討論了網絡安全的解決方案和預防措施



Mr. Rory Young introduced the cyber risk transfer from the finance and insurance perspectives for cybersecurity issues.
Mr. Rory Young從金融和保險的角度介紹了網絡安全問題的網絡風險轉移

#### New Academic Staff 新教職員





Mr CHAU Chun Hing, Timothy

MMedSc (HKU) MStat (HKU) MBA (UBC) BSc (Lancaster)

Genuinely interested in Decision Sciences, Timothy has received his education in several related areas. Believing that learning and teaching enhance each other for better development and learning of younger generations, Timothy has more than twenty years teaching experience at different higher education institutes in Hong Kong, responsible for various Decision Sciences related courses before joining the Department of Supply Chain and Information Management where he will continue to humbly learn from and sincerely share with his students (and colleagues) as learning is a life-long continuing growth process which Timothy would like to help and support his students at his best.



Ms CHIU Wai Han, Memory

Msc in Computer Science (Uvic)
Bsc in Computer Science (Uvic)

Ms. Memory Chiu received her BSc and MSc in Computer Science from the University of Victoria, Canada. She had completed a full certificate in Oracle DBA. Prior to working in academia in Hong Kong, she had worked in the IT industry and government in Canada for more than ten years. Memory has experience in Blockchain R&D. She has experience in organizing international conferences, study tours and university competitions, leading her students to win prizes in Hackathon and Wuxi competitions. Memory also has extensive experience in managing STEAM service learning for local primary and secondary school education.

#### New Academic Staff 新教職員



Mr LEE Wai Yip, Harry

MSc (PolyU) BSc (Staffordshire University)

Mr Harry Lee has more than fifteen years in manufacturing, FMCG and e-commerce supply chain management industrial experience. Prior to The Hang Seng University of Hong Kong, he worked at various management positions in both listed and private MNC companies where his duties included supply chain planning, warehousing design, contract logistics, shipping management, supplier governance and procurement management. Mr Lee worked on many projects to support companies' growth with supply chain strategies such as supply chain network planning, management information systems development as well as six sigma and lean project implementation in total supply chain operations.

Harry received his two MSc degrees in Global Supply Chain Management and Industrial Logistics Systems from Hong Kong Polytechnic University (PolyU) and is a Chartered Member of Chartered Institute of Logistics and Transport in Hong Kong (CMILT).

